
   

Schriftelijke vragen 

 Onderwerp Asbestverontreiniging naar aanleiding van  
brand (industriecomplex Vroomshoop  
4 februari 2024) 

 

Datum 26 februari 2024 
Steller van de vragen Herman Kalter (SP) 
  
Registratienummer 627312 

 Behandeld door Joost Nijhuis 
   

   
 

Aan de voorzitter van de raad, 
 
Het college wordt in overeenstemming met artikel 39 van het Reglement van Orde voor 
de vergaderingen van de gemeenteraad verzocht de volgende vragen schriftelijk te 
beantwoorden: 
 
Inleiding 
Op 4 februari 2024 is een industriepand in Vroomshoop volledig verwoest door een zeer 
grote brand, waarbij ook asbest is betrokken. Hierbij kwam in 500 tuinen asbest terecht, 
moest school en speeltuinen dicht en konden er geen treinen rijden tussen Almelo en 
Vroomshoop (Over 240 m asbest op het spoor terechtgekomen). Aangezien de Hof van 
Twente een grote asbestproblematiek kent, hebben wij een aantal vragen met betrekking 
tot de Hof van Twente naar aanleiding van deze Vroomshoop-brand: 
 
1. Wat is uw reactie op deze recente asbestbrand en hoe zou de situatie in Hof 

van Twente zijn bij een soortgelijke asbestbrand? 
Wij hebben kennisgenomen van deze brand en de maatschappelijke impact. De impact 
geeft precies weer waarom Hof van Twente al jarenlang inzet op de verwijdering van 
asbestdaken in onze gemeente. Het geeft tevens aan waarom er een hoger subsidie-
bedrag per vierkante meter geldt voor de kernen ten opzichte van het landelijk gebied. 
Binnen de kernen zijn de risico’s groter en kost asbestsanering per vierkante meter 
meer.  
 
2. Op welke wijze hebben wij in kaart welke gezondheidsrisico’s omwonenden 

zouden lopen bij een dergelijke brand? 
De gezondheidsrisco’s bij een brand zijn afhankelijk van vele factoren waaronder 
windrichting, intensiteit van de brand etc. De hulpdiensten bepalen de op dat moment 
aanwezige risico’s en handelen daarnaar. Risico’s zijn er niet alleen bij brand maar ook 
door verwering. Wij hebben in beeld waar er sprake is van locaties met asbestdaken en 
daarmee potentiële risico’s. Echter is er, met het stranden van het asbestdakenverbod in 
2019 in de Eerste Kamer, geen wettelijke grondslag voor het afdwingen van asbest-
dakenverwijdering.  
 
3. Deelt u de mening van de SP-fractie dat de maatschappelijke risico’s van 

asbestbranden onaanvaardbaar hoog zijn?  
De maatschappelijke impact bij een brand is groot, helemaal bij de aanwezigheid van 
een asbestdak. Het is aan de eigenaren van panden met asbestdaken om het risico op 
het ontstaan van brand te verkleinen of om de daken te vervangen. 
  



4. Wie is verantwoordelijk voor de saneringskosten na asbestbranden?  
De eigenaar van de opstal is primair verantwoordelijk voor de saneringskosten na 
asbestbranden. Wij horen vanuit verzekeraars en verzekerden dat het steeds lastiger 
wordt om panden met asbestdaken te verzekeren. Daarbij gaat het vooral om gevolg-
schade. Dit geldt zelfs voor bestaande, reeds verzekerde, daken. Wij nemen deze 
signalen in onze uitingen en gesprekken dan ook mee.  
 
5. Ziet u mogelijkheden – met behulp van de provincie - om het saneren van 

asbest te versnellen?  
Wij zien een verminderde ambtelijke (tijds)inzet van uit de provincie en het rijk op het 
asbestdakendossier. De inzet richt zich nu vooral op het uitwerken van een bewust-
wordingscampagne. Dat deze brand en de gevolgen daarvan uitgebreid in het nieuws 
komen draagt bij aan de bewustwording bij eenieder en hopelijk ook bij dakeigenaren.  
Gedeputeerde De Bree onderstreept in het artikel in Tubantia van 14 februari 2024 de 
wens om abestdaken te saneren maar geeft ook aan dat de mogelijkheden beperkt zijn 
tot aandacht vragen, stimuleren en subsidie. 
 
6. Ziet u mogelijkheden meer bij te dragen aan bewustwording bij bedrijven o.a. 

over de aflopende mogelijkheid asbestdaken te verzekeren?  
Via de accountmanager bedrijven en onze contacten met de diverse 
ondernemersverenigingen zullen wij hier extra aandacht voor vragen. Van tijd tot tijd 
vragen wij via het Hofweekblad en social media, aandacht voor dit onderwerp en wijzen 
wij op het bestaan van subsidiemogelijkheden voor het verwijderen van asbestdaken.  
 
7. Bent u bereid met de Provincie en het Rijk in gesprek te gaan over aanvullende 

middelen en/of inzet om asbestsanering te versnellen?  
We werken samen met strategische partners om de inzet op versnelling slagvaardig en 
impactvol te realiseren. Wij zijn in onze rol als asbestambassadeur permanent bezig om 
aandacht voor asbestdaken bij de provincie en het rijk te vragen, in de breedste zin. Wij 
zijn en blijven met hen in gesprek maar zonder extra middelen of wettelijke mogelijk-
heden, zullen we in Nederland voorlopig nog met asbestdaken te maken hebben.  
Deze brand en de gevolgen daarvan onderschrijven helaas opnieuw het belang daarvan.  
 
 
5 maart 2024 
 
Burgemeester en wethouders van Hof van Twente, 
de secretaris,  de burgemeester, 
 
 
 
drs. D. Lacroix  drs. H.A.M. Nauta-van Moorsel MPM 

 
 


